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i Gospodarki Morskiej 

Szanowny Panie Ministrze 

Do Rzecznika Praw Obywatelskich napływają listy przedstawicieli 

środowiska taksówkarzy, których autorzy kwestionują uprawnienie 

udzielone radom gmin i Radzie m.st. Warszawy w dokonanej ostatnio 

nowelizacji ustawy prawo przewozowe, umożliwiającej w ocenie autorów 

listów tym radom zbyt dużą ingerencję w ich działalność gospodarczą. 

Zgodnie z art. 13 pkt 2 lit. a i b ustawy z dnia 21 stycznia 2000 r. 

o zmianie niektórych ustaw związanych z funkcjonowaniem administracji 

publicznej (Dz. U. Nr 12, poz. 136) wprowadzono do art. 15 ustawy z dnia 

15 listopada 1984 r. - Prawo przewozowe (Dz. U. z 1995 r. Nr 119, 

poz. 575 z późn. zm.) ust. 7 w brzmieniu: „Rada gminy (Rada miasta 

stołecznego Warszawy) może wprowadzić obowiązek stosowania 

dodatkowych oznaczeń i dodatkowego wyposażenia technicznego 

w odniesieniu do taksówek". 

Jakkolwiek trudno kwestionować regulacje mające sprzyjać poprawie 

bezpieczeństwa i jakości usług transportowych, wątpliwości Rzecznika 

budzi odwołanie się przy określaniu zakresu obowiązków obywatelskich 
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w tym względzie do aktów prawa miejscowego bez wskazania w ustawie na 

czym polegać może istota tych obowiązków. 

Zwłaszcza nieostry zakres pojęciowy sformułowania „dodatkowe 

wyposażenie techniczne" pozostawia zbyt dużą dowolność w jego 

interpretowaniu i w efekcie może różnicować uprawnienia osób 

korzystających z tej formy przewozu. 

Należy w tym miejscu zauważyć, że wydane w wykonaniu art. 66 

ust. 5 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. - Prawo o ruchu drogowym (Dz. U. 

Nr 98, poz. 602 z późn. zm.) rozporządzenie Ministra Transportu 

i Gospodarki Morskiej z dnia 1 kwietnia 1999 r. w sprawie warunków 

technicznych pojazdów oraz zakresu ich niezbędnego wyposażenia (Dz. U. 

Nr 44, poz. 432) w § 10 i 11 zawiera szczegółowy katalog wyposażenia 

pojazdów dopuszczonych do ruchu. Normy te obowiązują na terenie całego 

kraju. 

Przekazując powyższe wątpliwości, będę wdzięczny Panu Ministrowi 

za wyrażenie swego stanowiska w tej sprawie. Uprzejmie proszę również 

o informację, czy podobne skargi kierowane były także do Ministerstwa 

i czy rozważana jest w przyszłych pracach Ministerstwa zmiana art. 15 

ust. 7 ustawy - Prawo przewozowe. 

Z wyrazami szacunku 

Zastępca 
Rzecznika Praw Obywatelskich 
/-/ dr Jerzy Świątkiewicz 


